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Subcontractor charged with
offering $600,000 bribe over
renovation works

4 August 2015

A renovation subcontractor has been charged by the ICAC today (Tuesday) with offering a bribe of
$600,000 to a technical manager of the property management company at a private residential
estate for lax supervision over renovation works conducted by the subcontractor.

Chong Ko-lan, 56, proprietor of Shing Hing Engineering Company (Shing Hing), faces one count of
offering an advantage to an agent, contrary to Section 9(2)(b) of the Prevention of Bribery
Ordinance.

The defendant will appear at the Kowloon City Magistracy on Thursday (August 6) for plea.

At the material time, the defendant was the proprietor of Shing Hing, which was subcontracted to
carry out a $56 million renovation project at Mei Foo Sun Chuen Stage VIII. A technical manager of
its property management company was tasked to supervise the project.

The charge alleges that on April 4, 2014, the defendant, without lawful authority or reasonable
excuse, offered a bribe of $600,000 to the technical manager as a reward for the latter exercising lax
supervision over the renovation works conducted by him at Mei Foo Sun Chuen Stage VIII.

The property management company concerned had rendered full assistance to the ICAC during its
investigation.

The defendant has been released on ICAC bail, pending his court appearance this Thursday.
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廉署起訴分判商涉嫌就翻新工程行

賄經理六十萬元

2015年8月4日

廉政公署今日(星期二)落案起訴一名翻新工程分判商，控告他涉嫌向一名私人屋苑物業管理公司工程經
理提供六十萬元賄款，以獲取對方就其在該屋苑進行的翻新工程予以寬鬆監管。

莊高靚，五十六歲，成興工程公司(成興)東主，被控一項向代理人提供利益罪名，涉嫌違反《防止賄賂
條例》第9(2)(b)條。

被告將於星期四(八月六日)在九龍城裁判法院答辯。

被告於案發時為成興的東主，成興當時為美孚新邨第八期一項翻新工程的分判商，工程費用達五千六
百萬元。該屋苑物業管理公司的一名工程經理獲委派監督有關工程。

控罪指被告涉嫌於二○一四年四月四日，無合法權限或合理辯解，向該工程經理提供六十萬元賄款，
作為對被告在美孚新邨第八期所進行的翻新工程予以寬鬆監管的報酬。

有關物業管理公司在廉署調查案件期間提供全面協助。

被告已獲廉署准予保釋，以待星期四應訊。
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